

Rs 375 granted as salary compensation

November 25, 2020

A salary compensation of Rs 375 will be granted, as from January 2021, to employees in the public and private sectors whose salary does not exceed Rs 50,000. This was announced today by the Minister of Finance, Economic Planning and Development, Dr Renganaden Padayachy, at a press conference following the tripartite meeting held at the Shri Attal Bihari Vajpayee Tower in Ebene.

Several ministers, including Soodesh Callichurn and Sunil Bholah, representatives of trade unions and the private sector as well as representatives of employers attended the meeting. The objective was to determine, by consensus, the amount to be allocated as salary compensation to employees.

The Minister stressed on the fact that government continues to offer optimal support to employers and employees through measures to face the challenges related to the COVID-19 pandemic and to maintain the economic and social fabric of Mauritius.

This decision, he said, was taken in order to ensure the purchasing power of citizens while taking into account the economic contraction that has impacted the country and the inflation rate which is around 2,7% for year 2020.

Dr Padayachy further indicated that his ministry will continue to support affected sectors such as the tourism industry through the Wage Assistance Scheme. He pointed out that small and medium-sized enterprises will also benefit from support.

Rs 375 accordées comme compensation salariale

25 novembre 2020 - Une compensation salariale de Rs 375 sera accordée, à partir de janvier 2021, aux employés des secteurs public et privé dont le salaire ne dépasse pas Rs 50 000. C'est ce qu'a annoncé, aujourd'hui, le ministre des Finances, de la Planification et du Développement économiques, Dr Renganaden Padayachy, lors d'une conférence de presse suite à la réunion tripartite qui s'est tenue au *Shri Attal Bihari Vajpayee Tower* à Ebène.

Plusieurs ministres, dont Soodesh Callichurn et Sunil Bholah, des représentants de syndicats et du secteur privé ainsi que des représentants des employeurs ont participé à la réunion. L'objectif était de déterminer par consensus le montant à allouer comme compensation salariale aux employés.

Le ministre a déclaré que le gouvernement a offert un soutien optimal aux employeurs et aux employés à travers des mesures pour faire face aux défis liés à la pandémie de la COVID-19 et afin de maintenir le tissu économique et social de Maurice.

Cette décision, a-t-il souligné, a été prise en vue d'assurer le pouvoir d'achat des citoyens tout en tenant compte de la contraction économique qui a impacté le pays et du taux d'inflation qui se situe autour de 2,7% pour année 2020.

Dr Padayachy a en outre indiqué que son ministère continuera à soutenir les secteurs touchés tels que l'industrie du tourisme via le *Wage Assistance Scheme*. Il a fait ressortir que les petites et moyennes entreprises bénéficieront également d'une aide.



